
Zápis  
z 2. schůze školské rady při ZŠ Polná, Poděbradova 79, 588 13 Polná 

konané dne 6. 9. 2021 v 15:30 ve sborovně ZŠ 
 
 
 
Přítomni: Jiří Chvátal, DiS., Mgr. Stanislava Jeklová, Michal Jelínek, Mgr. Petr Klíma, Mgr. Martin Lexa 

Ph.D., Mgr. Ladislava Staníková  

Mgr. Zbyněk Wasserbauer, MBA, ředitel ZŠ Polná 

Omluveni: 

Nepřítomni: 
 
Program: 
1. Výroční zpráva ZŠ za školní rok 2020/2021 
2. Školní řád ZŠ Polná 
3. Všeobecné informace ředitele ZŠ o zahájení školního roku a o personální situaci v ZŠ 
4. Diskuze 

Usnesení č. 5/02/2021 
Školská rada při ZŠ Polná schvaluje program schůze v předloženém znění. 
 Hlasování: PRO – 6, PROTI – 0, ZDRŽEL SE – 0 
 
Bod 1 - Výroční zpráva ZŠ za školní rok 2020/2021 
Výroční zprávu (VZ) předložil ředitel ZŠ s tím, že byla připravena předchozím ředitelem Mgr. Zdeňkem 
Dvořákem. Okomentoval jednotlivé části VZ a vyzval členy ŠR k případným dotazům. 

p. Jelínek – dotaz na část týkající se třídění odpadů v loňském roce. Ve zprávě je popsáno, že zejména 
z důvodu neochoty provozního personálu školy nebyl odpad tříděn ve třídách. Uklízečky rozhodují 
o třídění odpadů ve škole? 

Mgr. Wasserbauer – krátce okomentoval, že takové bylo rozhodnutí předchozího vedení, nyní se již 
třídí. 

Mgr. Lexa – doplnil jako školní koordinátor EVVO, že skutečně v loňském roce došlo k výraznému 
zhoršení situace, kdy se odpad ve třídách přestal třídit s odkazem na epidemickou situaci, kdy by tašky 
na tříděný odpad musely být dezinfikovány každý den a k tomu existovala neochota ze strany uklízeček. 
Nyní se situace již výrazně lepší, nicméně je zase potřeba děti znovu třídění naučit. 

Mgr. Klíma – dotaz na vzdělávání pedagogů s tím, že tabulka, ve které je popsáno, jaké kurzy 
pedagogové absolvovali je poměrně malá. 

Mgr. Wasserbauer – situace byla zaviněna zejména COVIDEM, v předchozích zprávách by bylo vidět, 
že vzdělávání probíhá ve větší míře. V letošním roce předpokládá výrazně vyšší zapojení do 
vzdělávacích aktivit. 
Žádné další podstatné dotazy nebyly položeny. 

Usnesení č. 6/02/2021 
Školská rada při ZŠ Polná schvaluje výroční zprávu o činnosti školy za školní rok 2020/2021. 
 Hlasování: PRO – 6, PROTI – 0, ZDRŽEL SE – 0 
 
 
Bod 2 – Změna školního řádu ZŠ Polná 
Ředitel školy navrhuje změnu školního řádu v tom smyslu, aby nepřítomnost žáka v délce 1- 5 dnů mohl 
omlouvat třídní učitel / učitelka. Doposud bylo v pravomoci třídního učitele omluvit 1 – 2 dny. 
Předložená změna byla ze strany členů školské rady přijata pozitivně. 



Usnesení č. 7/02/2021 
Školská rada při ZŠ Polná schvaluje změnu školního řádu ZŠ Polná v přeloženém znění. 
 Hlasování: PRO – 6, PROTI – 0, ZDRŽEL SE – 0 
 
Bod 3 - Všeobecné informace ředitele ZŠ o zahájení školního roku a o personální situaci v ZŠ 
Ředitel školy informoval o zahájení školního roku 2021/2022. Velký problém nastal zejména na prvním 
stupni, kde je větší množství pedagogů na krátkodobých či dlouhodobých pracovních neschopnostech. 
Některé pracovní neschopnosti vznikly až těsně před zahájením školního roku a muselo na ně tedy být 
reagováno operativně a obratem. Ve třídách učí i vychovatelé ze školní družin a externisté. Dlouhodobý 
výhled není příliš pozitivní, neboť noví pedagogové nejsou. V předchozích letech bylo běžné, že se sami 
hlásili, nyní se nehlásí nikdo. Podařilo se zajistit aprobovanou učitelku AJ (Bc.), která dokončuje 
magisterské vzdělání. Vedení se samozřejmě snaží situaci zlepšit. Krátkodobé PN by se měly vyřešit 
v řádu dnů. Několik učitelek je na RD dovolené, po jejich návratu se situace zlepší, nicméně to je otázka 
spíše více měsíců. 

Usnesení č. 7/02/2021 
Školská rada při ZŠ Polná bere na vědomí informaci ředitele ZŠ Polná o zahájení školního roku 
2021/2022 a o personální situaci v ZŠ Polná. 
 Hlasování: PRO – 6, PROTI – 0, ZDRŽEL SE – 0 
 
Bod 4 - Diskuze 
Mgr. Jeklová – předložila dopis maminky dvou žáků ZŠ, kteří řeší situaci, že rodiče mají složité reagovat 
na špatné známky svých dětí, protože není umožněno, aby sešity se známkami žáci nosili domů, ani 
není možné si je kopírovat. Jedinou možností je se přijít podívat v odpoledních hodinách do školy, což 
je zase velmi zatěžující pro rodiče, protože není možné neustále chodit do školy. Možnost fotit 
mobilními telefony ji nepřipadá vhodná, neboť používání mobilů v hodině je zakázáno školním řádem 
a navíc dcera má drahý mobil a do školy jej nenosí. 
Souhlasí s tím, aby rodiče měli nějakou možnost písemky vidět, ale není možné stále běhat do školy. Je 
potřeba vymyslet jiný způsob. 

Mgr. Wasserbauer – je to poměrně složitá situace, neboť na jedné straně stojí samozřejmě oprávněný 
zájem rodičů na informace o prospěchu žáků, na druhé straně se také stalo, že žáci záměrně ztratili 
sešity s písemkami, které měli možnost odnést domů, a potom chyběl jakýkoliv podklad pro klasifikaci 
těchto žáků. Když učil, tak umožnil žákům písemnou práci vyfotit na mobil. Navíc standardizované testy 
a písemné práce – pololetní není žádoucí rozšiřovat mimo školu, neboť by pak docházelo k tomu, že by 
budoucí žáci (např. sourozenci) již znali zadání. 

Mgr. Staníková – i ona tento problém vnímá. Syn v 7. třídě má nyní po roce distanční výuky zhoršený 
prospěch a také velmi stojí o to, aby detailně věděla, kde má problémy. Vnímá to tak, že učitelé ani 
neví, zda je umožněno nebo zakázáno žákům písemky domů půjčit či nikoliv. Z vlastní praxe ví, že 
problém se týká jednotek žáků, zejména těch, kteří mají horší prospěch, jedničkáře a dvojkaře nemají 
rodiče potřebu řešit, ale u žáků se zhoršeným prospěchem toto velmi často přichází. Navrhuje, aby se 
v rámci pedagogického sboru otevřela diskuze na toto téma a učinil se k tomu nějaký závěr, jak rodičům 
vyjít vstříc. 

Mgr. Klíma – otázka možného kopírování na chodbě pro žáky? 

Mgr. Wasserbauer v současné době spíše nerealizovatelné a v praxi si nedokáže představit např. 
obsluhu menšími žáky a focení písemných prací v hodině či o přestávce. Spíše to vnímá tak, že jde 
skutečně o odpovědnost konkrétních učitelů, jak se s daným problémem vypořádají. Otázku na 
pedagogické radě otevře. 

Mgr. Klíma – požádal o informaci, jak bylo toto v rámci pedagogického sboru řešeno na některé 
z příštích schůzí školské rady. 

p. Jelínek – problematika front ve školní jídelně, je to možné nějak řešit? 
Mgr. Wasserbauer – snažili jsme se lépe zorganizovat výuky, tak aby všechny třídy nekončily v jeden 
okamžik. Reálně existují tři „stravovací okna“ – po 4., 5. a 6. vyučovací hodině. I kdyby se podařil 



zorganizovat výuku tak, aby v každém okně končila přesně 1/3 tříd, tak se nám stejně fronty nepodaří 
eliminovat. Z našeho pohledu věc v zásadě nemá žádné uspokojivé řešení. Školní jídelna je na maximu 
své kapacity a v zásadě již není možné přijímat nové strávníky. 
Mgr. Klíma – otázka na využívání dotačních programů tzv. „Šablon“.  
Mgr. Wasserbauer – dokončuje se realizace a vyúčtování Šablon II, připravujeme se na čerpání Šablon 
III, do kterých se ZŠ také zapojila. 
 
Mgr. Klíma – dotaz na rozběhnutí programu školní peněženky, zda byly nějaké problémy u rodičů či 
pedagogů 
Mgr. Wasserbauer – každá implementace nového systému přináší problémy, jak u pedagogů, tak 
rodičů. Výraznější protesty či problémy nebyly pozorovány. Zapojeno je většina žáků, zbývají pouze cca 
tři desítky nezapojených. Připravuje se větší školení pro pedagogy a individuální oslovení rodičů, kteří 
se doposud nezapojili. 

Členové školské rady vyslovili s elektronickou peněženkou spokojenost s tím, že je to jistě krok 
správným směrem. Ideální by bylo všechny systémy (EŽK, Strava, Školní program – pokladna) 
integrovat pod jeden systém s jedním přihlášením, ale to je spíše nereálné. 
 
Další diskuze se týkala vybavení výpočetní technikou – provádí se audit. Postupně se budou nahrazovat 
nejstarší PC novými. Problém nejvíce u pedagogů. 
Mgr. Klíma upozorňuje, že v rámci dotací v rámci distančního vyučování po dobu Covidu byly většině 
pedagogů pořízeny nové NTB, proto není nezbytné pořizovat do sboroven nové pevné PC. Je potřeba 
vybudovat školní síť tak, aby pedagogové mohli i ve škole tyto NTB používat a přihlašovat se do školní 
sítě. To je výrazně efektivnější. 
 
Mgr. Wasserbauer – k otázce třídních schůzek. Třídní schůzky proběhnou. Velmi problematické se jeví 
dlouhé fronty a čekání na chodbách před třídami, které se rodičům nelíbí. Měla by být snaha spíše 
o individuální (předem domluvené) konzultace rodičů s učiteli, které by toto dlouhé čekání výrazně 
omezily. Rodiče zajímá především známkování a prospěch na vysvědčení. Toto by mělo být zřejmé již 
z EŽK a tím by se eliminovala většina otázek, které se řeší na třídní schůzce. Ta by měla sloužit prioritně 
pro řešení jiných problémů, než pouze otázek na prospěch žáků. 
 
 
Žádná další diskuze neproběhla. 
 
 
Předseda následně poděkoval za účast a 2. schůzi školské rady v 17:10 ukončil. 
 
 
 
 
 
 
 
................................................... 
Mgr. Petr Klíma, předseda ŠR 
 
 
 
 
 
 
Zapsal: Mgr. Klíma 


		2021-10-17T20:21:30+0200
	Mgr. Petr Klíma




